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Na otvorení nechýbali ukážkové 
jazdy 

V sobotu 8. októbra pumptracko-
vú dráhu oficiálne spustili do života 
zástupcovia breznianskej samosprá-
vy. Sprievodným programom pre 
deti i mládež boli ukážkové jazdy li-
cencovaných pretekárov Slovenské-
ho zväzu cyklistiky. Zhotoviteľom 
športoviska je firma Fiveramps. Jeho 

súčasťou sú dva technické okruhy 
s terénnymi vlnami a klopenými zá-
krutami, postavené špeciálnou švaj-
čiarskou technológiou, čo zabezpečí 
ich dlhšiu životnosť. 

Tým najmenším, od troch do 
dvanástich rokov, je určený menší 
64-metrový okruh s  maximálnym 
polmetrovým prevýšením. Na väč-
šom - 124-metrovom, s  výškovým 

rozdielom do jeden a pol metra, pre 
deti od desiatich rokov a dospelých, 
si takzvané pumpovanie skúšajú tí, 
ktorí sa na to cítia.

Pribudlo športovisko pre mládež
Z rozšírenia športových možnos-

tí na nábreží Hrona je nadšený aj 
primátor Tomáš Abel: „Mňa hlavne 
teší, že opäť pribudlo ďalšie športo-

visko, kde sa budú môcť deti a najmä 
mládež doslova vyblázniť na profe-
sionálnych tratiach. Ďakujem našim 
zamestnancom z  investičného od-
boru, riaditeľovi Technických slu-
žieb a môjmu zástupcovi Martinovi 
Juhaniakovi, ktorí sa tomu najviac 
venovali.“ 

 (Pokračovanie na strane 2)

PUMPTRACKOVÁ DRÁHA 
UŽ SLÚŽI BREZŇANOM
Pumptrack je špeciálne navrhnutá dráha, na ktorej sa dá na bicykli jazdiť bez šliapania do pedálov, len vďaka 
zmene ťažiska jazdca, čo je jedinečné pre nácvik rovnováhy, ovládanie bicykla a získanie zručností. Takáto 
špeciálna plocha nielen pre bikerov, ale aj skateboardistov a inline korčuliarov, vznikla v Brezne na nábreží Hrona. 
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Športový areál otvoril Matej Tóth

(Pokračovanie zo strany 1)

Zároveň vyzdvihol aj prá-
cu stavebnej firmy, ktorej sa 
napriek enormnému záuj-
mu samospráv o výstavbu 
športovísk tohto typu poda-
rilo v krátkom čase dokon-
čiť nový športový areál. 

Ako primátor dodal na 
záver, práce na nábreží Hro-

na týmto nekončia, pribud-
núť by malo aj inkluzívne 
ihrisko, ktoré je už v realizá-
cii, a skatepark. Mesto záro-
veň plánuje prepojiť jednot-
livé ihriská mlatovým chod-
níkom, vyčleniť oddychovú  
zónu pre seniorov a doplniť 
tiež osvetlenie, lavičky, vod-
ný prvok a fontánu na pitie.

 (ik)

Moderné viacúčelové 
športovisko s  atletickou 
dráhou a  inline okruhom, 
ktoré v  polovici októbra 
otvorili pri mazorníckej 
základnej škole, budú môcť 
využívať nielen jej žiaci 
a pedagógovia, ale aj široká 
verejnosť. Veď možno prá-
ve tu sa začne písať príbeh 
ďalšieho úspešného olym-
pionika.

Cieľom projektu s názvom 
Podpora športovej infraš-
truktúry v Brezne je umož-
niť pravidelnú pohybovú 
prípravu všetkým, ktorí o to 
majú záujem.

Polovicu zaplatil Fond na 
podporu športu 

Podmienky na športova-
nie v Brezne sa za posledné 
roky výrazne zlepšili. Po 
vybudovaní Športového 
areálu Milutína Černáka na 
Pionierskej ulici, tréningo-
vého futbalového ihriska na 
Banisku či pumptracku na 
nábreží Hrona sa dostala na 
rad aj modernizácia športo-
viska pri ZŠ s MŠ MPČĽ 35 
na Mazorníkove. Do obnovy 
chátrajúceho školského areá-
lu mesto investovalo viac ako 
380 tisíc eur, pričom polovi-
cu z tejto sumy získalo vďaka 
úspešnému projektu z Fondu 
na podporu športu.

Na novom ihrisku si 
okrem atlétov a korčuliarov 
prídu na svoje aj fanúšikovia 
fitnes, futbalu či iných lopto-
vých hier. Zrekonštruovaný 
areál totiž disponuje nielen 
250-metrovým atletickým 
oválom s  tromi bežeckými 
dráhami a  inline okruhom, 
ale aj multifunkčným ihris-
kom, basketbalovou a  vo-
lejbalovou hracou plochou, 
skokanským sektorom a fit-
nes mobiliárom. Slúžiť bude 
predovšetkým na výučbu 
telesnej výchovy v  rámci 
vzdelávacieho procesu, no 
v  popoludňajších hodinách 
bude k dispozícii aj ostatným 
aktívnym športovcom a  to 
prostredníctvom rezervač-
ného systému, ktorý čosko-
ro spustia Technické služby 
Brezno. 

Športovisko otvorili 
olympiádou

Slávnostné otvorenie are-
álu sa konalo v  druhý ok-
tóbrový štvrtok počas det-
skej športovej olympiády, 
ktorú každoročne organizu-
je mazornícka škola. Žiaci 
a škôlkari súťažili v rôznych 
disciplínach od šprintu, cez 
skok do diaľky až po pre-
kážkovú dráhu, no tentokrát 
pretekali v doslova nových 
podmienkach. „Som veľmi 
rád, že sa nám v Brezne da-
rí obnovovať športoviská 
a budovať kvalitné športové 
areály. Toto je v podstate tre-
tí v  priebehu štyroch rokov 
a  myslím si, že kvalitatívne 
sa opäť posunieme ďalej,“ 
povedal primátor Tomáš 
Abel a  zároveň poďakoval 
všetkým, ktorí sa o  realizá-

ciu tohto projektu pričinili. 
Osobitne pritom vyzdvihol 
prácu prednostky mestské-
ho úradu a  zamestnancov 
projektového a investičného 
odboru.

Vzory hodné 
nasledovania

Obnovený športový are-
ál otvoril Tomáš Abel spolu 
s  riaditeľom školy Petrom 
Mackom, zástupcom zho-
toviteľa Cyrilom Špendlom 
a  vzácnym hosťom, zlatým 
olympijským medailistom 
Matejom Tóthom, ktorý si 
pri tejto príležitosti zaspo-
mínal na svoje atletické za-
čiatky: „Mne trvalo 20 rokov, 
kým som sa z  13-ročného 
chlapca stal olympijským 
víťazom a  ani ja som vtedy 
nemal napísané na čele, že 

ním budem. Bol som úplne 
obyčajné dieťa ako vy, špor-
toval som s radosťou a vďa-
ka poctivej práci postupne 
prišli aj úspechy až po ten 
najväčší. Takže možno sa 
už dnes pozeráme do tváre 
olympijského víťaza a  ešte 
o tom nevieme. Držím vám 
palce a budem sa tešiť z kaž-
dého úspechu, ktorý dosiah-
nete,“ prihovoril sa malým 
športovcom.

Tí si na záver slávnostného 
ceremoniálu odbehli sym-
bolické prvé kolo po novu-
čičkej atletickej dráhe spolu 
s  talentovanými pretekármi 
domáceho atletického klubu 
- výškarkou Viktóriou Hude-
covou, viacbojárkou Domi-
nikou Ambrozyovou a šprin-
térom Matúšom Havašom. 
„Veľmi sa teším, že sa nám 
podarilo otvoriť toto moder-
né športovisko a verím, že ho 
budete využívať a nasledovať 
tak svoje veľké športové vzo-
ry,“ uzavrel primátor. (eš)

Tento projekt z verejných 
zdrojov podporil Fond na 
podporu športu.

Takmer štyri desiatky 
štýlových lavičiek postup-
ne inštalujú breznianske 
Technické služby v rôznych 
častiach mesta. Vyznačujú 
sa nielen trendovým vzhľa-
dom, ale aj kvalitným pre-
vedením a trvácnosťou po-
užitých materiálov.

V týchto dňoch začali za-
mestnanci Technických slu-
žieb v Brezne inštalovať nové 
moderné parkové lavičky, 
ktoré nedávno pribudli do 
mestského mobiliáru. Cel-
kovo je ich 38, majú kvalitné 
sedenie z exotického dreva, 
oceľovú konštrukciu s proti-
koróznou úpravou a čoskoro 
budú plniť svoj účel na uli-
ciach ŠLN, Nálepkova aj na 
nábreží Hrona. „Postupne 
budeme dokupovať ďalšie a 
umiestnime ich na základe 
požiadaviek našich obyva-
teľov tam, kde budú chcieť. 
Poprosím len o trpezlivosť,“ 

uviedol primátor Tomáš 
Abel. 

Nové lavičky okrem svojej 
praktickej funkcie obohatia 
verejný priestor aj z estetic-
kého hľadiska. Filozofiou 
ich výrobcu totiž je, že dobrý 
dizajn nepatrí do galérie, ale 
do života a aj prvky drobnej 
mestskej architektúry môžu 
byť nielen funkčné, ale záro-
veň krásne a predovšetkým 

kvalitné. Platí to aj o lavič-
kách, ktoré dodal do Brezna. 
Sú vyrobené z jatoby, exotic-
kej dreviny známej ako bra-
zílska čerešňa, ktorá pochá-
dza zo subtropických lesov 
južnej a strednej Ameriky. Jej 
drevo je veľmi tvrdé, vďaka 
čomu je vysoko odolné voči 
hnilobe, plesniam, hubám, 
hmyzu a dokonca aj vanda-
lom.  (eš)

Pumptracková dráha
už slúži Brezňanom

Vysoká odolnosť aj moderný dizajn. 
V uliciach pribúdajú nové lavičky

FOTO: STANISLAV SPÁČ
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Inštitút pre ekonomické 
a sociálne reformy INEKO 
zverejnil rebríček hodno-
tenia finančného zdravia 
slovenských miest a  obcí 
za rok 2021. Mesto Brez-
no opäť patrí medzi mestá 
s  výborným finančným 
zdravím.

Brezno sa v  celosloven-
skom ekonomickom rebríč-
ku nestratilo. 

Koronakríza ovplyvnila 
viaceré ukazovatele

Finančnú kondíciu slo-
venských miest v roku 2021 
ovplyvnila pandémia koro-
navírusu. Priemerné skóre 
finančného zdravia za všetky 
mestá na Slovensku predsta-
vuje hodnotu 4,35 z  maxi-
málnych 6,00, čo je o  0,07 
bodu menej ako rok pred-
tým. Mestá boli na vrchole 
svojho finančného zdravia 
počas rokov 2017 až 2020 
a  aktuálny pokles znamená 
pomyselný návrat k  stavu 
z roku 2016. 

Hodnotenie finančného 
zdravia poskytuje komplex-
ný pohľad na hospodárenie 
samospráv, ktoré INEKO 
zostavuje na základe vlastnej 
metodiky. Zahŕňa viaceré 
kľúčové parametre hospo-
dárenia s  rôznou váhou za 
ostatné štyri roky (celkový 
dlh, dlhová služba, bilancia 

bežného účtu, záväzky po 
lehote splatnosti, záväzky po 
splatnosti 60 a viac dní). 

Samosprávy môžu do-
sahovať pri ukazovateli fi-
nančného zdravia hodnoty 
v intervale 0 až 6 (čím vyššie 
skóre, tým lepší výsledok). 

Brezno hospodári dobre 
a investične napreduje

Na základe hodnotenia in-
štitútu INEKO mesto Brez-
no pod vedením primátora 
Tomáša Abela si za hospo-
dárenie v  roku 2021 vyslú-
žilo výbornú. V rebríčku sa 

šiestykrát po sebe zaradilo 
medzi mestá s výborným fi-
nančným zdravím, tentokrát 
s hodnotením 5,0. Najvyššie 
možné známky, čiže 6, do-
stalo za záväzky po lehote 
splatnosti a  záväzky aspoň 
60 dní po lehote splatnosti. 

Veľmi dobré hodnotenie 
4,9 samospráva získala aj za 
indikátor celkový dlh mesta. 
Ako uviedol primátor, mesto 
za posledné roky znížilo dlh 
z 37,5 % na 17,2 %. „Napriek 
mnohým investíciám náš-
ho mesta a najťažšiemu vo-
lebnému obdobiu v histórii 

novodobej samosprávy do-
kážeme hospodáriť dobre. 
To, čo sa nám podarilo do-
siahnuť za posledné roky, nie 
je v rámci Slovenska žiadna 
samozrejmosť. Som rád, že 
to potvrdzujú aj dlhodobé 
hodnotenia, ale hlavne re-
álne výsledky, ktoré vidieť 
v každej časti mesta. Ďaku-
jem za spoluprácu všetkým 
našim zamestnancom a po-
slancom mestského zastupi-
teľstva, ktorí sa na týchto vý-
sledkoch podieľajú,“ uzavrel 
primátor.  (md)

Vďaka finančným pro-
striedkom z  európskych 
fondov sa breznianskej sa-
mospráve podarilo v rámci 
projektu novej cyklotrasy 
zrekonštruovať poškode-
nú lávku ponad miestny 
vodný tok Mazorník. 

Začiatkom mája tohto 
roka radnica pristúpila ku 
komplexnej obnove mosta 
pre peších, ktorý je súčas-
ťou chodníka spájajúceho 
centrum mesta s najväčším 
breznianskym sídliskom. 
Dôvodom bol jeho nevyho-
vujúci technický stav, ktorý 
po rokoch chátrania pred-
stavoval bezpečnostné rizi-
ko pre chodcov. Rozsiahla 
rekonštrukcia spočívala 
v  demontáži pôvodného 
mostného telesa, reprofilá-

cii betónových konštrukcií 
na oboch brehoch malého 
vodného toku Mazorník 
a následnom položení novej 
lávky s príslušným bezpeč-
nostným zábradlím.

Na jej opravu breznianska 
samospráva získala peniaze 

z  Európskeho fondu regi-
onálneho rozvoja vo výške 
takmer 100 tisíc eur, ktoré 
sú oprávnenými výdavka-
mi aktuálne prebiehajúce-
ho projektu Cyklotrasy C2, 
C5, C10. Tá by už počas 
najbližších týždňov mala 

kompletne prepojiť mestské 
časti Vrchdolinka a Mazor-
níkovo s  centrom Brezna 
a  umožniť tak chodcom 
a  cyklistom bezpečný prí-
stup do mesta prostredníc-
tvom nemotorovej dopravy.

(eš)

Projekt Cyklotrasa C2, C5 a 
C10 je podporený z Európ-
skeho fondu regionálneho 
rozvoja.

Mesto Brezno si za hospodárenie 
v roku 2021 vyslúžilo výbornú

Most na Mazorníkove je už opravený. 
Využívať ho môžu chodci aj cyklisti

Príslušníci mestskej 
polície dohliadajú na ve-
rejný poriadok v uliciach 
Brezna a  my vás o  tom 
pravidelne informujeme.

Počas uplynulých 
dvoch týždňov hliadky 
MsP už tradične zazna-
menali najviac prípadov 
v  súvislosti s  osobami 
pod vplyvom návykových 
látok. Mužov, ktorí v dô-
sledku požitia väčšieho 
množstva alkoholu nedo-
kázali stáť na nohách, na-
šli ležať na Ulici MPČĽ pri 
autobusovej zastávke, pri 
papiernictve na Kuzmá-
nyho ulici a  viackrát aj 
pred bytovými domami 
na Ulici ČSA. Všetkých 
odprevadili domov a odo-
vzdali im osobné veci, 
ktoré v silne podnapitom 
stave stratili.

Breznianski policaj-
ti tiež spolupracovali so 
záchrannými zložkami, 
ktoré ich požiadali o pre-
verenie oznamu, že na 
Ulici ČSA dostal nejaký 
muž epileptický záchvat. 
Údajne mal byť pri ve-
domí a komunikovať, ale 
nevládal chodiť, čo však 
nebolo dôvodom na vy-
slanie sanitky. Hliadka sa 
po príjazde skontaktova-
la s  jeho otcom, ktorému 
pomohla syna naložiť do 
auta. O pomoc ich požia-
dala aj nešťastná vodička, 
ktorej na námestí došiel 
benzín a  ona s  vozidlom 
uviazla na frekventovanej 
ceste. Policajti ju odviezli 
na najbližšiu čerpaciu sta-
nicu, kde si natankovala 
a následne ju zaviezli späť 
k odparkovanému autu.

Zasahovali tiež na za-
stávke v  Predných Hal-
nách, kde sa mal po zráž-
ke s  vozidlom nachádzať 
zranený pes. Do príjazdu 
sa na mieste zoskupili 
miestni obyvatelia, ktorí 
telefonicky kontaktovali 
zamestnancov OZ Tuláčik 
a tí sa o zranené zviera po-
starali. V ich rukách skon-
čil aj ďalší psík, tentokrát 
najdúch s obojkom, ktorý 
sa zatúlal na Ulicu ŠLN. 
Keďže nemal čip, policajti 
ho odviezli do útulku, kde 
si ho majiteľ bude môcť 
vyzdvihnúť. (eš)

MESTSKÁ POLÍCIA 
ZASAHUJE

FOTO: MB

ILUSTRAČNÉ FOTO: PIXABAY
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Mesto Brezno napriek kríze nevzdáva 
svoj rozvojový program

Mesto Brezno zažíva 
turbulentné časy. Napriek 
koronakríze a energetickej 
kríze, súvisiacej s vojnovým 
konfliktom na Ukrajine, 
sa v  ňom naďalej realizuje 
množstvo projektov a  ak-
tivít, nezaostáva ani soci-
álna oblasť. Za mnohým sa 
skrýva práca zamestnancov 
mestského úradu a zariade-
ní v zriaďovateľskej pôsob-
nosti mesta. Tú koordinuje 
a  riadi jeho prednostka, 
ktorá okrem iného zabezpe-
čuje aj hospodárny a správ-
ny chod mesta. V  Brezne 
tieto dôležité úlohy zastre-
šuje Zuzana Ďurišová.

Pani prednostka, v  ča-
se nášho rozhovoru je už 
otvorená zrekonštruovaná 
mestská veža, nová mater-
ská škola na Mazorníkove, 
horúčkovito sa pracuje na 
cyklochodníkoch. S  akými 
problémami „zápasíte“ pri 
príprave a realizácii projek-
tov tohto typu?

V súčasnom období sa naj-
mä snažíme dotiahnuť všet-
ky rozpracované projekty, 
ktoré je možné, napriek sko-
kovému nárastu cien staveb-
ných materiálov, zrealizovať. 
Ani po vyriešení problémov 
s  vyššími cenami však tieto 
projekty nepostupujú hlad-
ko. Boríme sa s  rôznymi 
technickými komplikácia-
mi, alebo ako napr. v prípade 
spomínaných cyklochod-
níkov, s problémami majet-
kovoprávnymi. Stáva sa, že 
niektorí vlastníci pozemkov 
pod verejnoprospešnými 
stavbami vyslovene využíva-
jú situáciu a snažia sa dosiah-
nuť len svoj finančný pro-
spech bez ohľadu na druhú 
stranu. Väčšina z tých stavieb 
bude slúžiť nám všetkým, 
a preto ma takýto postoj veľ-
mi mrzí.

Čo ďalšie vás čaká, aké 
úlohy a výzvy sú pred vami 
a  vašimi spolupracovník-
mi? 

Tých výziev je stále mno-
ho. Jednou z  najväčších je 
dobudovanie bytovky s  96 
nájomnými bytmi na Ma-
zorníkove, kde nás najtvrdšie 
postihol nárast cien staveb-
ných materiálov a  kde nám 
zákon stanovuje horný limit 
výdavkov. Taktiež máme 
schválené dotácie z  fondov 
Európskej únie na kompos-
táreň, zateplenie materskej 

školy na Ulici MPČĽ a  vý-
stavbu jaslí na Hradbách. 
Tieto projekty sú zatiaľ v re-
žime administratívneho 
vyčísľovania a  schvaľovania 
úpravy cien stavebných ma-
teriálov a prác. Výstavbu ale 
chceme spustiť čo najskôr. 
Momentálne sme v  procese 
verejného obstarávania na 
revitalizáciu štyroch ďalších 
vnútroblokov mesta, čo má 
kladnú odozvu u ich obyva-
teľov najmä po ich zrealizo-
vaní. Mnohí sú prekvapení, 
ako výrazne menia charakter 
a estetiku riešeného územia.

Celé Slovensko straší 
energetická kríza. Šetriť 
sa začína na všetkých štát-
nych a  verejných úradoch. 
K akým opatreniam pristú-
pi breznianska samosprá-
va? 

Okrem štandardnej úspor-
nej prevádzky, ku ktorej vy-
zývame nielen zamestnan-
cov mestského úradu, ale aj 
zariadení v  našej zriaďova-
teľskej pôsobnosti, už ďalšie 
opatrenia predstavil podrob-
ne pán primátor. Od obsta-
rania projektu na väčšinový 
prechod k  alternatívnym 
zdrojom energie, v  rámci 
všetkých našich verejných 
budov, až po možnosť pre-
vzatia prevádzky teplární 
pod „mestské krídla“, v čom 
vidíme možnosť značných 
úspor do budúcna, a tým aj 
výraznej pomoci našim oby-
vateľom.

V  ktorých konkrétnych 
oblastiach dokázal magis-
trát ušetriť financie a akým 
spôsobom boli následne 
použité?

Určite je to projekt kom-
postárne, kde mesto získalo 
eurofondy nielen na staveb-
nú časť, ale aj na stroje a tech-
nológiu. Po zrealizovaní 
projektu sa vďaka dôkladnej 
separácii zníži percento ko-
munálneho odpadu, ktorý sa 
skládkuje, čím sa mestu zní-
žia poplatky za uloženie od-
padu. Ušetrené financie nám 
následne pokryjú navýšenie 
cien za prepravu odpadu. Dl-
hodobo šetríme aj na fungo-
vaní mestskej polície, keďže 
sme zrušili vysoko nerenta-
bilnú službu pultu centrálnej 
ochrany. Pri jeho obsluhe bo-
lo nutné mať o troch pracov-
níkov na každej zmene viac, 
čo sa rovná jednej nonstop 
hliadke a  jednému operač-
nému dôstojníkovi. Len pri 

štandardných platoch pre 
6-tich ľudí to predstavuje 
cca 150-tisíceurový výdavok 
mesta (super hrubá mzda), 
nehovoriac o ďalších nákla-
doch. Mesto je každoročne 
úspešné aj pri získavaní fi-
nancií na Miestnu občiansku 
poriadkovú službu (10 čle-
nov poriadkovej hliadky) zo 
štátnych zdrojov a mestu štát 
refunduje aj náklady na chrá-
nenú dielňu s  kamerovým 
systémom mestskej polície. 
Takže, keď si pozeráte rozpo-
čet, vidíte nárast výdavkov, 
no ďalších 100 tisíc eur je 
mestu spätne refundovaných 
zo strany štátu. S  fungova-
ním mestskej polície sme 
spokojní, nakoniec, inšpi-
rujeme sa aj v samosprávach 
našich partnerských miest. 
Napr. v  meste Ciechanów 
v  Poľsku na 45 tisíc obyva-
teľov postačuje 13 policajtov 
na výkon služby plus hliadka 
upozorňujúca na akékoľvek 
protiprávne konanie.

Ako hodnotíte úroveň 
sociálnych služieb v našom 
meste a  v  čom došlo k  ich 
skvalitneniu počas vášho 
pôsobenia? 

Poskytujeme širokú šká-
lu sociálnych služieb, aj nad 
rámec zákona, pre všetky 
skupiny obyvateľov, vrátane 
krízovej intervencie. V  tej-
to oblasti sme v poslednom 
období získali dotácie na 
nové zariadenie nocľahárne 
a vďaka spolupráci so spoloč-
nosťami Lidl a Kaufland za-
bezpečujeme pre núdznych 
nielen potravinovú, ale aj ne-
potravinovú pomoc. Podpo-
rujeme aj mladé rodiny napr. 
príspevkom pri narodení 
dieťaťa, ktorý sa tento rok vý-
razne zvýšil na 350 eur. Naše 
mesto poskytuje aj opatro-
vateľskú službu, pričom na 
mzdy opatrovateliek sme 
získali finančné prostried-
ky z  EÚ. Vieme pomôcť aj 
s kompenzačnými pomôcka-
mi, či s monitorovaním osa-
melých seniorov signalizač-
ným zariadením. V  januári 
sme otvorili Zariadenie pre 
seniorov a  denný stacionár 
Boženka, ktorého kapacita je 
už naplnená. Vyhľadávané je 
aj Denné centrum Prameň. 
Nad rámec zákona zabez-
pečujeme seniorom a  ťažko 
zdravotne postihnutým do-
voz obedov, výrazne dotuje-
me službu sociálneho taxíka 
aj stravovanie najnižších 

príjmových skupín. Okrem 
jednorazovej dávky v hmot-
nej núdzi poskytujeme aj 
príspevok občanom, ktorí sa 
ocitli v  mimoriadnej situá-
cii. Seniori dostávajú peňaž-
né poukážky, ale aj karty na 
zľavy vo vybraných prevádz-
kach. Podobným spôsobom 
podporujeme aj darcov krvi. 
Nesmiem zabudnúť ani na 
prácu s  marginalizovanou 
rómskou komunitou, kde sa 
snažíme usmerňovať našich 
spoluobčanov a  poskytovať 
im pomoc a poradenstvo tak, 
aby ich majoritná časť obyva-
teľov začala vnímať pozitív-
nejšie. 

Pred časom ste pre we-
bovú stránku Smart Ci-
ties Klub uviedli, že „In-
teligentné Brezno bude 
mestom zelene a čistejšieho 
životného prostredia, v kto-
rom sa bude dobre žiť“. Ako 
sa podľa vás mestu darí na-
pĺňať túto víziu? 

Mesto Brezno k tomu ur-
čite smeruje. Páči sa mi, že 
ideme formou spolupráce 
s obyvateľmi mesta. Ide na-
pr. o  aktivity zastrešované 
pánom primátorom, ktorý-
mi chce do napĺňania tejto 
vízie zaangažovať čo najviac 
obyvateľov mesta. Organi-
zujú sa brigády zamerané 
na skrášľovanie a  čistenie 
mesta, či vysádzanie zele-
ne. Vypisujú sa ďalšie ko-
lá výziev Strom do domu 
a Spoločne za zelené mesto, 
vďaka ktorým v našom mes-
te postupne pribúda zeleň. 
Zazelenanie mesta sa týka aj 
spomínaných vnútroblokov, 
zatiaľ sa nám podarilo zrevi-
talizovať štyri, ďalšie štyri sú 
pred nami. Dopĺňame tam 
stovky stromov, množstvo 
kríkov, trvaliek, mobiliár, 
hracie prvky atď. Robíme 
rôzne vodozádržné opatre-
nia, zrealizované sú napr. 
jazierka pri mestskom dome 
kultúry. Budeme pokračovať 
zazeleňovaním oplotenia pri 
Baldovskom moste a v pod-
chode na Námestí generála 
M. R. Štefánika 2. Dopĺňať 
budeme trávnaté časti a kve-
tinové záhony. Toto všet-
ko bude súčasťou projektu 
z Nórskych fondov, z ktorých 
riešime aj senzory zamerané 
na kvalitu životného pros-
tredia. Vyše 500 osadených 
senzorov bude monitorovať 
smog, prašnosť, hlučnosť 
a teplotu vzduchu. K výsled-

kom sa dostanú aj naši oby-
vatelia cez aplikácie, ktoré si 
budú môcť stiahnuť. My ich 
budeme vyhodnocovať a na 
ich základe budú realizované 
vhodné opatrenia. Senzory 
momentálne obstarávame, 
a len čo budeme mať ukon-
čené všetky administratívne 
procesy, pristúpime k  rea-
lizácii. Myslím si, že ideme 
správnym smerom k  inteli-
gentnému, čistejšiemu a ze-
lenšiemu životnému prostre-
diu v Brezne.

Za bezproblémovým cho-
dom mesta sú aj spoľahliví 
a  erudovaní zamestnanci. 
Došlo v tejto oblasti k per-
sonálnym zmenám, pribud-
li noví zamestnanci? 

Áno, zlato je v  ľuďoch 
a v dobre fungujúcom tíme. 
Túto pravdu zastávam celé 
svoje profesijné fungovanie 
a som rada, že môžem potvr-
diť, že na úrade máme skvelý 
tím pracovníkov. Vedia plniť 
svoje pracovné úlohy nielen 
z  odborného hľadiska, ale 
navzájom si aj vychádzajú 
v ústrety, spolupracujú a ro-
zumejú si i z ľudského hľadis-
ka. A to je dôležité v každej 
oblasti života. Pravdou však 
je aj to, že nám postupne 
odchádzajú dlhoroční pra-
covníci do zaslúženého dô-
chodku a  momentálne na 
viacerých odboroch dochá-
dza k  odovzdávaniu vedo-
mostí mladej generácii, k tzv. 
generačnej výmene. Ale aj to 
je súčasťou fungovania kaž-
dej organizácie, takže s touto 
skutočnosťou zodpovedne 
pracujeme.

Blíži sa termín komunál-
nych volieb, na ktorých bu-
dú spolupracovať aj zamest-
nanci mestského úradu. Sú 
na túto úlohu pripravení 
a odborne preškolení? 

Pravdaže. Mestský úrad 
má veľmi erudovaných pra-
covníkov, ktorí dlhé roky 
pripravujú a realizujú voľby, 
takže na kvalitu ich práce sa 
môžeme spoľahnúť. Samo-
zrejme, riadime sa prísluš-
nou legislatívou a metodikou 
z  okresného úradu spolu 
s harmonogramom a potreb-
nými usmerneniami. 

Záverom mi dovoľte za-
priať všetkým obyvateľom 
mesta bezproblémový prie-
beh spojených komunálnych 
a regionálnych volieb a osob-
ne by som si želala čo najvyš-
šiu volebnú účasť. (ik)
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Chalupkovo Brezno vyzdvihuje talenty učiteľov a dáva 
im možnosť spoznať nádherný kúsok Slovenska

Chalupkovo Brezno 2022 
je úspešne za nami. Pre-
hliadku záujmovo-umelec-
kej tvorivosti učiteľov, tohto 
roku venovanú štúrovcom, 
spríjemnili vzdelávacie ak-
tivity, workshopy, slávnost-
né služby Božie, vystúpenie 
kapely Collegium musicum 
tribute a jedinečný Večer ví-
ťazov v synagóge. 

Prehliadka bola bohatá na 
vzdelávacie aktivity

Trojdňové podujatie 
v  dňoch 13. – 15. októbra 
otvorili tvorivé dielne účast-
níkov Chalupkovho Brezna 
(CHB) a pedagógov všetkých 
škôl okresu. Tento rok pre-
hliadku obohatili vzdelávacie 
aktivity či workshopy z rôz-
nych oblastí pedagogickej 
praxe. Jedným z  lektorov, 
ktorý zavítal do Brezna, bol 
aj kandidát na učiteľa roka 
Tomáš Mikulovský. V  zák-
ladných školách sa uskutoč-
nili besedy s  dlhoročnými 
účastníkmi CHB a  dnes už 
aktívnymi spisovateľmi An-
nou Hanesovou a  Jánom 
Pochaničom, program bol 
tiež venovaný maturantom 
breznianskych stredných 
škôl, kde sa konalo vzdeláva-
cie pásmo o štúrovcoch. Štu-
denti mali možnosť zúčastniť 
sa na workshope s  noviná-
rom, básnikom a členom Ge-
nerácie nula Marcelom Pá-
lešom pod názvom Netrápte 
nás trápnosťami.

Spomínali na dlhoročných 
priateľov Chalupkovho 
Brezna

Účastníkov CHB privítali 
v  obradnej sieni mestského 
úradu, kde sa všetkým pri-
hovorila členka organizač-
ného výboru a garantka pre 
umelecký prednes Melánia 
Dubínyová. Zároveň sa po-
ďakovala mestu Brezno pod 
vedením primátora Tomáša 
Abela za vytvorenie podmie-
nok na organizovanie tradič-
ného festivalu, ktorý po dva 
roky prerušila pandémia ko-
ronavírusu. Chalupkovcom 
však chýbali nielen každo-
ročné radosti zo stretávania 
sa, ale aj priatelia, porotcovia 
a osobnosti, ktoré nás neča-
kane opustili a za sebou za-
nechali nezmazateľnú stopu. 
Spomienku a  minútu ticha 
tentokrát venovali práve im. 

„Prišli sme do Brezna, 
ktoré nám prirástlo k srdcu. 
Cítime sa tu doma. Prečo je 
tomu tak? Celkom isto pre-

to, že nás tu vždy víta láskavá 
náruč mesta a  organizáto-
rov, ich láskavé tváre a slová. 
Chalupkovo Brezno je malič-
ká rodinná firma s dosahom 
na celom Slovensku, firma, 
ktorá spája učiteľov, vyzdvi-
huje ich talenty, schopnosti 
a vždy im dáva možnosť spo-
znať jedinečný a  nádherný 
kúsok Slovenska,“ prihovoril 
sa dlhoročný účastník CHB, 
spisovateľ pre deti a mládež 
Valentín Šefčík. Pod jeho 
moderátorskou taktovkou 
dlhoroční porotcovia Peter 
Mišák a  Ondrej Nagaj od-
prezentovali knihu Modrá 
trikolóra a návratky, slovami 
ich dopĺňal ilustrátor Jaroslav 
Uhel. 

53. ročník slávnostne 
otvorili v evanjelickom 
kostole

Podujatiu požehnali a sláv-
nostne ho otvorili v evanje-
lickom kostole v Brezne, kde 
47 rokov pôsobil nositeľ ná-
zvu Ján Chalupka. Na pôde 
chrámu všetkých na sláv-
nostných službách Božích 
privítal dozorca domáceho 
cirkevného zboru Milan Dol-
ňan, kázal zastupujúci farár 
Vladimír Ticháň: „Byť peda-
gógom, je vznešená úloha, no 
spoločnosťou nedocenená. 
Deti, mladiství, študenti, sú 
naša budúcnosť. Čo našim 
deťom dáme, akým smerom 
ich povedieme, to ovplyvní, 
čo zase ony odovzdajú ďalej.“

Tichú spomienku v kostole 
venovali dlhoročným pria-
teľom a  priaznivcom podu-
jatia, akademickým malia-
rom Prokipovi Kolisnykovi 
a  Jozefovi Cesnakovi, ako 
i prof. Ľudovítovi Petránske-
mu a  dlhoročnej účastníčke 

CHB Dagmar Márii Anoca 
z Rumunska. Hlboké dojmy 
vo všetkých zanechala nielen 
modlitba plná emócií, Učiteľ-
ský otčenáš v podaní Melánie 
Dubínyovej, ale aj samotné 
bohoslužby. 

Učiteľom sa prihovoril 
a  na pôde Brezna ich priví-
tal primátor Tomáš Abel: 
„Som rád, že práve štúrov-
com, hlavnému prúdu slo-
venského národného hnutia 
19. storočia, medzi ktorými 
nechýbal aj mladší brat Jána 
Chalupku Samo, je venovaný 
tento ročník prehliadky zá-
ujmovo-umeleckej činnosti 
pedagógov. Verím, že tieto 
pokrokové osobnosti našich 
dejín, štúrovci, budú pre vás 
ďalšou inšpiráciou pre tvo-
rivú výchovu a  vzdelávanie 
našich detí.“ Zároveň poďa-
koval všetkým, ktorí sa s nad-
šením podieľali na príprave 
tradičného podujatia veno-
vaného učiteľom, ktorí nielen 
v  Brezne, ale na celom Slo-
vensku vzdelávajú a  vycho-
vávajú deti aj v  umeleckom 
a tvorivom duchu.“

Po slávnostnom otvore-
ní spestrenom o  vystúpenie 
učiteľov a  žiakov Základnej 
umeleckej školy v  Brezne, 
účastníci spoločne položi-
li kvety k  pamätníku Jána 
Chalupku a  soche Martina 
Rázusa. Pietny akt sprie-
vodným slovom obohatila 
predsedníčka miestneho od-
boru Matice slovenskej Ivana 
Kružliaková. 

Večer víťazov sa tento rok 
uskutočnil v synagóge 

Pedagógovia v  piatok od 
ranných hodín súťažili v lite-
rárnej, výtvarnej, hudobnej 
tvorbe a umeleckom predne-

se, a to v základnej umeleckej 
škole, gymnáziu, synagóge 
a  hotelovej akadémii. Oča-
kávaná chvíľa nadišla vo ve-
černých hodinách, kedy vy-
hlásili víťazov, ktorým ceny 
odovzdali zástupca primáto-
ra Martin Juhaniak a  pred-
seda organizačného výboru 
CHB Miroslav Baran. Tento 
rok sa slávnosť pod moderá-
torskou taktovkou Jaroslava 
Šurinu konala v  synagóge 

a veru to v priestoroch sak-
rálnej pamiatky malo svoje 
čaro. Podujatie spríjemnilo 
potulné dividlo J+T z  Me-
dzibrodu s hrou Don Kychot, 
ktorého herci si vyslúžili veľ-
ký aplauz, a vernisáž výstavy 
laureátky z roku 2019 Alžbe-
ty Havranovej. K osvieženiu 
tohtoročného programu 
prispel tiež koncert kapely 
Collegium musicum tribute 
v Bombura klube.  (md)

FOTO: STANISLAV SPÁČ

• Laureáti: výtvarná tvorba: Rastislav Turňa, ZUŠ Valaská, 
hudobná tvorba: Anna Švoňavová, ZUŠ Brezno

• Mimoriadne ceny: cena venovaná predsedom BBSK 
Jánom Lunterom: za autentickú interpretáciu horehron-
ského folklóru: Anna Tokárová, ŠZŠ Brezno, Erika Kánová, 
Súkromná SOŠ hutnícka ŽP Podbrezová, cena venovaná 
primátorom mesta Brezno Tomášom Abelom: za kom-
plexný didaktický prístup s aplikáciou výtvarného umenia 
v učiteľskej praxi: Rastislav Turňa, ZUŠ Valaská, cena ve-
novaná Miestnym odborom Matice slovenskej v Brezne:
za tvorivý prístup k prednesu umeleckého textu: Dagmar 
Mihoková, ZŠ Beňuš 

• Umelecký prednes: zlaté pásmo: Dagmar Mihoková, ZŠ 
Beňuš, strieborné pásmo: Anna Adamčiaková, Club po-
eticum nóvum Brezno, bronzové pásmo: Júlia Šingerová, 
Spojená škola Pohronská Polhora 

• Literárna tvorba: poézia: bronzové pásmo: Eva Hančá-
ková, Mária Pacerová (obe Club poeticum nóvum Brezno)

• Literárna tvorba: próza: zlaté pásmo: Anna Adamčia-
ková, Club poeticum nóvum Brezno, strieborné pásmo: 
Anastázia Kováčová, Mária Cesnaková, Eva Hančáková, 
Lea Weberová (všetky Club poeticum nóvum Brezno)

• Výtvarná tvorba: zlaté pásmo: Rastislav Turňa, ZUŠ Va-
laská

• Interpretácia piesne – spev ľudovej piesne: zlaté pásmo: 
Anna Tokárová, ŠZŠ Brezno, Erika Kánová, Súkromná SOŠ 
hutnícka ŽP Podbrezová

• Hra na hudobnom nástroji: zlaté pásmo: Anna Švoňa-
vová, ZUŠ Brezno, strieborné pásmo: komorné zoskupe-
nie Musicum Berezun, ZUŠ Brezno (md)

NAJLEPŠÍ SÚŤAŽIACI Z OKRESU 
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Technické služby je v Brezne vidieť 
Aj tieto slová odzneli na 

adresu breznianskych Tech-
nických služieb na posled-
nom zasadnutí mestského 
zastupiteľstva v  tomto vo-
lebnom období po predlo-
žení správy o  ich činnosti. 
Technické služby spravujú 
mestský majetok a priestory 
v správe mesta a od kvality 
ich služieb vo veľkej mie-
re závisí, v  akom prostredí 
budeme v Brezne žiť. O naj-
bližších úlohách a  výzvach 
tejto príspevkovej organizá-
cie sme sa preto porozpráva-
li s  jej riaditeľom Lukášom 
Jeremiášom. 

Mesto Brezno zabezpeču-
je údržbu 160 km ciest, z to-
ho 90 km asfaltových a  70 
km poľných, takisto zhru-
ba 100 km chodníkov. Čo 
sa v  tejto obyvateľmi veľmi 
sledovanej oblasti podarilo 
v poslednej dobe urobiť? 

Mesto Brezno pristúpilo na 
základe zhodnotenia stavu 
komunikácií k ich rozsiahlej 
rekonštrukcii, za posledné 
dva roky sa opravilo 18,2 km 
ciest a  chodníkov. Niektoré 
prešli komplexnou rekon-
štrukciou, poslednou bola 
komunikácia na Nálepko-
vej ulici, ktorá bola vo veľmi 
zlom technickom stave. Prob-
lémy na tomto úseku znáso-
boval aj zvolený spôsob par-
kovania. Počas rekonštrukcie 
sa tu stabilizovalo podložie, 
urobila sa nová asfaltová 
vrstva a parkovanie sa zme-
nilo  z pozdĺžneho na šikmé, 
čím vznikli nové parkovacie 
miesta. Zabezpečuje sa aj 
údržba poľných ciest, najmä 
odvod dažďovej vody pros-
tredníctvom odrážok, stabili-
zovanie podložia a dopĺňanie 
vrchných vrstiev. Samozrej-
me, aj tu sa snažíme, aby sa 
postupne stali z poľných ko-
munikácií cesty asfaltové. 

V meste pribúdajú aj nové 
parkovacie miesta. Koľko 
ich je? 

Za posledné obdobie bolo 
v rámci Technických služieb 
novovybudovaných cez 450 
parkovacích miest, parko-
vacie miesta pribudli aj po 
zmenách riešenia dopravy. 
Niektoré vybudovali aj iné 
subjekty, napr. Lesy mesta 
Brezno alebo miestne spoloč-
nosti. Na území mesta máme 
na verejných priestranstvách 
700 až 800 parkovacích miest.

Technické služby zabez-
pečujú v  zmysle zákona 

o  odpadoch aj nakladanie 
s  komunálnym odpadom. 
Brezňania si v  poslednom 
období zvykali na zber bio-
odpadu. Aké sú s ním skúse-
nosti? 

Technické služby už pred 
viac ako rokom a  pol začali 
so zberom bioodpadu z  by-
tových domov. Tento odpad 
je odvážaný do bioplynovej 
stanice v  Budči. Kontrola 
tohto odpadu prebieha nie-
len pri samotnom vývoze, 
ale aj v  bioplynovej stanici, 
kde musí spĺňať prísne normy 
pre daný odpad. Doteraz sme 
ani raz nemali problém, že by 
tento odpad nebol vhodný. 
V tejto súvislosti, by som pre-
to veľmi rád pochválil Brez-
ňanov, že triedia biologický 
odpad tak, ako sa má.

Pred vami je veľký projekt 
zameraný na výstavbu kom-
postárne, na ktorý mesto 
získalo financie z  eurofon-
dov. Čo vás v tejto súvislosti 
najbližšie čaká? Aké sú vaše 
očakávania od tohto projek-
tu? 

Tomu, že sa v  Brezne bu-
duje nová moderná kom-
postáreň, sa úprimne teším. 
Táto myšlienka skrsla počas 
našej návštevy v  Rakúsku, 
kde nám odprezentovali mo-
derné spôsoby nakladania 
s bioodpadom, ale aj so zele-
ným a hnedým odpadom, čo 
je tráva, zvyšky dreva, konáre 
a  podobne. Tieto poznatky 
by sme chceli využiť v novej 
kompostárni. Momentál-
ne nám dovážajú techniku 
potrebnú pre jej fungovanie 
a v piatok 14. októbra mesto 
odovzdalo stavenisko zhoto-
viteľovi. Verím, že v  priebe-
hu roka 2023 sa nám ju po-
darí spustiť, pretože umožní 
efektívne a  relatívne rýchlo 
premeniť zelený, hnedý od-
pad a bioodpad na kompost. 
Momentálne ho ukladáme do 
dočasnej kompostárne a pro-
ces hnitia trvá dva až tri roky. 
V  novej to potrvá len tri až 

štyri mesiace. Znížia sa tým 
náklady na prevoz odpadu do 
Budče, nebudeme musieť pla-
tiť za jeho likvidáciu a bude-
me môcť brať viac bioodpadu 
napríklad aj z rodinných do-
mov.

Výzvou pre vedenie mesta 
je určite aj opätovné spre-
vádzkovanie hotela Ďum-
bier, ktorý sa dostal pod 
vašu správu. Aký bol rozbeh 
služieb, čo vás teší a čo trápi?

Rozbeh nebol vôbec jed-
noduchý, bolo potrebné 
kompletne vybaviť kuchy-
ňu, zaviesť nový systém jeho 
chodu od procesov riadenia 
hotela až po evidenciu. Za-
hŕňa to aj nové programové 
vybavenie na ubytovávanie 
hostí prostredníctvom rôz-
nych platforiem, na komu-
nikáciu či evidenciu tokov 
materiálov a  potravín a  po-
dobne. Zub času si vyžiadal 
aj rekonštrukciu budovy. Mo-
mentálne sa opravujú fasáda 
a strecha. Mnoho ďalších vecí 
sa rekonštruuje za chodu aj 
vo vnútri hotela, aby mo-
hol následne plne fungovať. 
Napriek tomu už Ďumbier 
poskytuje ubytovanie, reštau-
račné a  kaviarenské služby, 
záujemcom je k dispozícii aj 
spoločenská sála. 

Zvyšovanie cien energií 
bude mať určite vplyv aj 
v  prípade budov vo vlast-
níctve mesta. Mnohé špor-
tové kluby hlásia problémy, 
napr. so zaplatením ľadovej 
plochy. Ako sú na tom Aréna 
Brezno a  mestská plaváreň 
pred jej avizovanou rekon-
štrukciou? 

Tým, že mesto Brezno a je-
ho organizácie si pred dvomi 
rokmi zazmluvnili elektric-
kú energiu až do konca roka 
2023, tak ju máme za vý-
hodné ceny. Síce sa jej cena 
čiastočne zvýšila, ale oproti 
tomu, čo avizujú ostatné sa-
mosprávy, sme na tom rela-
tívne dobre. Tým pádom ne-

musíme zatvárať športoviská, 
vieme ich prevádzkovať ďalej 
za takmer nezmenené nákla-
dy. Čo sa týka rekonštrukcie 
plavárne, tá by mala začať už 
čoskoro. Prinesie kompletnú 
rekonštrukciu exteriéru a in-
teriéru, samotnej technológie 
s tým, že jej súčasťou bude aj 
predpríprava vonkajšieho kú-
paliska. Horšie je to s teplom 
na vykurovanie, kde už bolo 
Technickým službám avizo-
vané zvýšenie cien o 187 %. 
Za zemný plyn a  elektrickú 
energiu zaplatíme takmer 
rovnakú cenu ako v  roku 
2021.

Mestá v súvislosti s ener-
getickou krízou šetria aj 
na verejnom osvetlení, pri-
pravujú sa v  tejto oblasti 
v Brezne nejaké škrty? 

Verejné osvetlenie, aj z dô-
vodu zabezpečenia verejného 
poriadku v  Brezne, funguje 
naplno. Zatiaľ neplánujeme 
jeho obmedzenie. K  výpad-
kom dochádza len v prípade 
poruchy, možno si vtedy oby-
vatelia mesta pomyslia, že je 
to šetrením. Môže to byť však 
dôsledkom skratu alebo vý-
kyvu v sieti a v prípade pre-
trvávajúcich problémov sa na 
nás môžu obrátiť.

Na pleciach Technických 
služieb je aj udržiavanie 
čistoty v  meste a  správa 
a  údržba verejnej zelene. 
V jarnom a letnom období 
sa aj s pomocou obyvateľov 
čistili verejné priestranstvá, 
pribudlo množstvo kvetino-
vých záhonov, rozzelenali sa 
niektoré vnútrobloky, pri-
budol mobiliár. Čo vás pred 
zimou ešte čaká? 

Čo sa týka výsadby, tak je 
to samozrejme zazimova-
nie záhonov, čo predstavuje 
vykopávanie cibuľovín, ich 
očistenie a uskladnenie, aby 
boli pripravené na ďalšie 
použitie. Ďalšie vysádzame, 
aby nám na jar kvitli tulipány 
a narcisy. Upravujú sa záhony 

tak, aby prežili zimu. Zakrý-
vame ich ihličím, aby nepre-
mrzli. Zamestnanci Tech-
nických služieb, presnejšie 
sadov a  parkov, vykonávajú 
teraz práce, ktoré sa môžu 
robiť len na jeseň. Napríklad 
orez a výrub drevín, úpravy 
kríkov a  rôznych kvetino-
vých záhonov. Chceme, aby 
sme ich mali pekné na jar. 
Čo sa týka vnútroblokov, kde 
sa robila nová výsadba, tam 
sa vykonáva len to najnevy-
hnutnejšie, keďže ju zreali-
zovali profesionálne firmy. 
Postupne sa zazimovávajú 
aj fontány, vypúšťa sa voda 
a čistia sa, aby sme ich na jar 
po mrazoch vedeli spustiť.

Ako sú Technické služ-
by pripravené na zimnú 
údržbu ciest a chodníkov? 

Čo sa týka zimnej údržby, 
prvou vecou je príprava tech-
niky. Keďže ju máme viacú-
čelovú, tak sa napr. kropnica, 
ktorou cez leto polievame, 
výmenou nadstavby zmení 
na posýpač a  odhŕňač. Ta-
kisto ramenový nosič kon-
tajnerov na veľký posýpač, 
aký majú cestári. Malý malo-
traktor, ktorý používame  na 
mulčovanie alebo zametanie, 
na odhŕňač a posýpač chod-
níkov. V  tomto momente 
máme naskladnených viac 
ako 1500 ton posypového 
štrku a  ideme naskladňovať 
posypovú soľ. Označujeme 
poľné cesty kolmi, aby sme 
v  prípade veľkej snehovej 
nádielky alebo závejov vedeli 
zabezpečiť ich údržbu. Čaká 
nás aj verejná súťaž na exter-
ných dodávateľov na zimnú 
údržbu. Aj keď sa to možno 
ani nezdá, ale tých 160 kilo-
metrov ciest musí niekto od-
hŕňať a kapacita Technických 
služieb na to nestačí. Opäť 
preto oslovíme aj obyvateľov 
mesta s ponukou tzv. adop-
cie chodníkov, ktorí by na 
základe dohody o  vykonaní 
práce boli za určenú odmenu 
ochotní čistiť chodníky pri 
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Mesto otvorilo novú prevádzku 
materskej školy na Mazorníkove

Vo vnútrobloku na Malinovského 
ulici obnovujú detské ihrisko

V škôlkach pribudli 
nové hojdačky

bytových domoch od napa-
daného snehu.

Blíži sa Sviatok všetkých 
svätých a  Pamiatka zosnu-
lých, začali už Technické 
služby s  prípravou na tieto 
sviatky? 

Momentálne končíme 
s posledným kosením staré-
ho cintorína v  tomto roku. 
Počas Dušičiek budú naši za-
mestnanci zabezpečovať, aby 
bolo na pietnych miestach 
čisto, aby sa všetky problé-
my promptne vyriešili. Ve-
rejné toalety budú na starom 
a novom cintoríne doplnené 
o  mobilné. Budú pristavené 
veľkoobjemové kontajnery, 
keďže objem odpadu sa počas 
týchto sviatkov niekoľkoná-
sobne zvyšuje. Štrkom a iným 
vhodným materiálom dosy-
peme aj prístupové chodníky, 
aby bol pohyb po cintorínoch 
čo najbezpečnejší. A  samo-
zrejme, ako každý rok, bu-
de sprístupnené parkovisko 
v  objekte bývalých kasární, 
aby sa dalo počas sviatkov 
pohodlne zaparkovať. Už od 
roku 2019 pripravujeme aj 
rekonštrukciu schodov do 
starého cintorína, celý pro-
ces nám však komplikuje 
vodovodná prípojka a  hlav-
ný prívod vody z  vodného 
zdroja Trangoška pre naše 
mesto, ktoré pozdĺžne vedú 
pod touto stavbou. Niekoľko-
krát sme prerábali projektovú 
dokumentáciu, aby bola v sú-
lade s  požiadavkami vodá-
renskej spoločnosti. Síce zho-

toviteľská firma je už vysú-
ťažená, no po konzultáciách 
s vodárenskou spoločnosťou 
a možných komplikáciách pri 
prerábke hlavného prívodu 
vody, rekonštrukciu scho-
dov do sviatkov realizovať 
nebudeme. Pokiaľ to dovolia 
poveternostné podmienky, 
zrealizujeme ju ešte tento rok, 
ak však nie, obyvatelia sa no-
vých schodov dočkajú na jar 
budúceho roka.

Technické služby vykoná-
vajú mnohé práce aj na pod-
net obyvateľov mesta, preto-
že pri tom kvante činností, 
ktoré zabezpečujú, nemôžu 
zaregistrovať všetky nedo-
statky. Pán riaditeľ, ako vy 
vnímate túto spoluprácu? 

Dennodenne sa k  nám 
dostávajú takéto podnety, 
častokrát sú veľmi konštruk-
tívne. Sme preto veľmi radi, 
že sa obyvatelia zapájajú do 
diania v meste. V niektorých 
prípadoch mi však chýba ich 
aktívnejší prístup ku skrášľo-
vaniu a čisteniu mesta. Nie-
kedy nám totiž zatelefonujú, 
že pri koši sú zahodené dva 
papieriky, namiesto toho, aby 
sa zohli a hodili ich do kon-
tajnera. Keď niekto znečisťu-
je mesto či ničí zeleň, volajú 
nás namiesto toho, aby ho 
na to upozornili, alebo volali 
mestskú políciu. Mnohokrát 
tak mrháme silami zamest-
nancov Technických služieb, 
ktoré by sme mohli využiť na 
inom, „potrebnejšom“ mies-
te. (ik)

Na Ulici 9. mája 
breznianska samospráva 
otvorila novú prevádzku 
materskej školy. Mesto tak 
vyhovelo všetkým požia-
davkám rodičov o umiest-
nenie dieťaťa v  predškol-
skom zariadení.

Vynovené priestory starej 
škôlky už slúžia k  radosti 
najmenších. 

Renováciou prešiel 
interiér aj exteriér

Mesto zrekonštruovalo 
časť pôvodných priestorov 
bývalej materskej školy na 
Ulici 9. mája a v pondelok 
3. októbra otvorilo dve nové 
triedy na dvoch podlažiach 
pre 42 detí vo veku od 2 do 4 
rokov, ktoré pre nedostatok 
miesta vo zvyšných škôl-
kach nemohlo prijať. Dô-
vodom nedostatočnej ka-
pacity je, že minulý rok bolo 
zavedené povinné predpri-
márne vzdelávanie. Reno-
váciou prešiel komplet celý 
interiér, ako aj priestory 
dvora. Fasáda a strecha za-
tiaľ zostávajú pôvodné, no 
mesto pripravuje projekt na 
zateplenie a následne sa bu-
de snažiť získať prostriedky 
z  eurofondov na zníženie 
energetickej náročnosti.

Poďakovanie patrí 
všetkým, ktorí priložili 
ruku k dielu

Z otvorenia nových tried 
pre deti vyjadril radosť 
aj primátor Tomáš Abel, 
ktorý s  prvotnou myšlien-
kou spoločne s  poslancom 
mestského zastupiteľstva 
Martinom Ridzoňom oslo-
vili riaditeľa Základnej 
školy s  materskou školou 
na Mazorníkove, pod kto-
rú škôlka patrí. „Ďakujem 
tímu materskej školy pod 
vedením Žanety Kunštáro-
vej, zamestnancom mest-
ského úradu, všetkým, ktorí 
sa pričinili o skvelú vec pre 
našich najmenších. Nebolo 
to jednoduché, ale zvládli 
sme to a dotiahli do úspeš-
ného konca.“ Ako dodal 
primátor, mesto za posled-

né tri roky rozšírilo kapaci-
tu materských škôl vo svojej 
zriaďovateľskej pôsobnosti 
o viac ako 100 detí. 

 „V  mene svojho tímu 
ďakujem zriaďovateľovi za 
všetky mamy, ktoré týmto 
skvelým rozhodnutím mes-
ta neprišli o  svoju prácu, 
ako aj za myšlienku, nápad 
a  organizáciu primátorovi, 
celému prípravnému a  re-
alizačnému tímu majstrov 
odborníkov i  pomocným 
pracovníkom. Neváhali 
priložiť ruku k dielu v aký-
koľvek deň a v akomkoľvek 
čase. Ste pre nás dôkazom 
toho, že zázraky sa dejú aj 
napriek ťažkej dobe. A ten-
to bol doslova zázrakom 
na počkanie,“ povedala 
zástupkyňa pre MŠ Žaneta 
Kunštárová.  (md)

Pôvodnú hernú zostavu 
vo vnútrobloku na Malinov-
ského/ČSA ulici nahradia 
nové atraktívnejšie a zaují-
mavé hracie prvky. Inšpirá-
ciou pri výbere boli požia-
davky od obyvateľov.

Pod oknami panelákov 
rastie nové miesto na hru 
a  trávenie voľného času. 
Mesto sa tak rozhodlo na zá-
klade požiadaviek miestnych 
obyvateľov a  podnetu po-
slanca Andreja Barančoka, 
ktorý zbieral návrhy na herné 
prvky od mamičiek, navšte-
vujúcich ihrisko so svojimi 
deťmi. Ako informovali z in-
vestičného odboru, pôvodné 
prvky detského ihriska od-
stránili Technické služby, no-
vé zabezpečila, ako aj osadila, 
firma zameraná na výrobu 
herných prvkov a mobiliáru. 

Odborní zamestnanci 
mestského úradu vybrali sé-

riu prvkov z trvácneho agáto-
vého dreva, ktoré bude tvoriť 
multifunkčná zostava – loď 
s  hojdačkami a  šmýkačkou 
s  dopadovou plochou, pies-
kovisko s tieniacou plachtou, 
prevažovačka s pneumatika-
mi, balančný prvok. Všetky 
nové prvky detského ihris-
ka stáli niečo cez 20 000 eur 

a  breznianska samospráva 
ich uhradí z vlastných zdro-
jov.

Mesto sa opäť snaží pri-
spieť k tomu, aby deti mohli 
tráviť voľný čas zmysluplne, 
v peknom a bezpečnom pro-
stredí a do budúcna plánuje 
na ihrisku doplniť ešte ďalšie 
zaujímavé prvky.  (md)

Na základe požiadaviek 
materských škôl na uliciach 
Dr. Clementisa a kpt. Nálep-
ku sa breznianska samosprá-
va rozhodla do ich areálov 
doplniť nové herné prvky, 
a to retiazkové dvojhojdačky 
z kvalitného agátového dre-
va, ktoré patrí medzi jedno 
z najpevnejších driev rastú-

cich v  našich končinách.
Veľmi dobre odoláva nie-
len škodcom, ale aj rôznym 
drevokazným hubám. Hoj-
dačky, ktoré mesto zakúpilo 
z  vlastných zdrojov, zabez-
pečila ako aj osadila firma 
zameraná na výrobu a predaj 
certifikovaných detských ih-
rísk a preliezok.  (md)
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Výzva na predloženie návrhov na ocenenie za kalendárny rok 2022
Mesto Brezno si každo-

ročne koncom januára pri-
pomína jednu z najvýznam-
nejších dejinných udalostí 
v novodobej histórii Brezna, 
oslobodenie mesta soviet-
skymi a rumunskými vojak-
mi spod fašistickej okupácie 
II. svetovej vojny. Spomien-
kové oslavy sú každoročne 
spojené so slávnostným 
mestským zastupiteľstvom, 
na ktorom primátor odo-
vzdá ocenenia výrazným 
osobnostiam za ich vynika-
júce tvorivé výsledky, roz-
voj a zveľaďovanie mesta či 
šírenie jeho dobrého mena 
doma i v zahraničí.

Predložené návrhy pre-
rokuje a  posúdi na svojom 
zasadnutí špeciálna komisia 
zložená z mestských poslan-
cov, ktorí sú predsedami jed-
notlivých komisií zriadených 
mestským zastupiteľstvom. 
Ich odporúčanie na udelenie 
ocenení Čestný občan mesta 
Brezna a Cena mesta Brezna 

následne prerokuje mestské 
zastupiteľstvo. O udelení oce-
nenia Cena primátora mesta 
rozhoduje primátor mesta 
a o svojom rozhodnutí infor-
muje poslancov mestského 
zastupiteľstva.

V  zmysle Štatútu mesta 
Brezna je možné udeliť nasle-
dovné ceny:

Čestné občianstvo mesta 
Brezna

Udeľuje sa osobám, kto-
ré sa obzvlášť významným 
spôsobom zaslúžili o  rozvoj 
a  zveľadenie mesta, ochranu 
jeho záujmov a  šírenie jeho 
dobrého mena vo svete, alebo 
ktorí obohatili ľudské pozna-
nie vynikajúcimi tvorivými 
výkonmi.

Cena mesta Brezna
Túto cenu je možné udeliť 

jednotlivcom, kolektívom, 
skupinám osôb, inštitúciám 
a  právnickým osobám s  tr-
valým pobytom v  SR a  to aj 
pri ich významných jubile-

ách a výročiach. Cena mesta 
Brezna sa udeľuje za vyni-
kajúce tvorivé výkony a  vý-
znamné výsledky vedeckej, 
technickej, umeleckej, publi-
cistickej a   verejno-prospeš-
nej činnosti, za činnosť osôb, 
ktoré sa významným spôso-
bom pričinili o hospodársky, 
kultúrny a  športový rozvoj 
mesta, jeho propagáciu doma 
i v zahraničí, za činnosť osôb 
pri záchrane ľudských živo-
tov a  majetku mesta a  jeho 
občanov. Cena mesta Brezna 
sa môže udeliť opätovne aj 
tej istej osobe, najskôr však 
po uplynutí 5 rokov od pred-
chádzajúceho ocenenia. Vý-
nimočne sa môže udeliť jed-
notlivcovi i po jeho smrti - in 
memoriam.

Cena primátora mesta 
Brezna

Udeľuje sa osobám, jednot-
livcom, kolektívom, skupi-
nám osôb, inštitúciám a práv-
nickým osobám s  trvalým 
pobytom v SR a to aj pri ich 

významných jubileách a  vý-
ročiach, za úspešnú a zásluž-
nú činnosť v prospech mesta. 
O  jej udelení rozhoduje pri-
mátor mesta.

Vaše písomné návrhy a od-
porúčania môžete doručiť 
osobne, prostredníctvom po-
šty alebo elektronickou poš-
tou v  termíne do 28.10.2022 
(piatok). Osobne na mestský 
úrad – I. poschodie na sekre-
tariát primátora mesta, pošto-
vá adresa: Mestský úrad Brez-
no, Lívia Machničová, útvar 
primátora, Námestie gen. M. 
R. Štefánika 1, 977 01 Brezno, 
e-mailová adresa: livia.mach-
nicova@brezno.sk.

Písomný návrh musí 
obsahovať

• Názov ceny: Čestné ob-
čianstvo mesta Brezna/Cena 
mesta Brezna/Cena primáto-
ra mesta Brezna

V prípade fyzickej osoby:
• meno a priezvisko, titul
• adresa bydliska,
• dátum narodenia

V prípade právnickej oso-
by, kolektívu:

• presný názov organizácie, 
názov kolektívu,

• meno štatutárneho zástup-
cu organizácie, prípadne vedú-
ceho (zástupcu) kolektívu

• Podrobné zdôvodnenie, 
prečo sú fyzická osoba, práv-
nická osoba, alebo kolektív 
navrhnutí na ocenenie.

• Telefonický kontakt, prí-
padne e-mailová adresa navr-
hovateľa.

• Telefonický kontakt, prí-
padne e-mailová adresa nomi-
novaného na ocenenie.

Veríme, že aj vaše aktívne 
zapojenie sa do predklada-
nia návrhov na ocenenia jed-
notlivcov alebo kolektívov 
prispeje k tomu, že slávnostné 
mestské zastupiteľstvo bude 
opäť noblesnou udalosťou, kde 
verejnosti predstavíme, alebo 
pripomenieme viacero vý-
znamných osobností rôznych 
sfér regionálneho a  sloven-
ského spoločenského života.  

(mb)

Nadišlo obdobie, v  kto-
rom vyjadrujeme svoju 
vďaku, úctu a  obdiv skôr 
narodeným. Pri príležitos-
ti Mesiaca úcty k  starším 
mesto Brezno potešilo se-
niorov milým kultúrnym 
program. Koncert bol po-
ďakovaním za všetko, čo 
počas svojho aktívneho 
života urobili.

Koncert sa tradične pre 
veľký záujem konal dvakrát. 
Podujatie v  sobotu 8. ok-
tóbra o 16.30 aj o 19.00 bolo 
skvelou príležitosťou za-
spomínať si na pekné chví-
le a  pookriať pri piesňach 
mladosti. Viac ako dvoj-
hodinový program otvorili 
hostitelia večera spevácke 
Duo Mirka a Ondrej a pri-
mátor Tomáš Abel, pre kto-
rého bolo cťou a potešením, 
že seniorov mohol privítať 

a pozdraviť. 
Od samotného začiatku 

v  kinosále vládla výborná 
nálada. Divákov zabávali 
Duo Mirka a Ondrej, ktorí 
na pódiu postupne privítali 
i svojich hostí. Veľký aplauz 
si vyslúžila energická a tem-
peramentná Eva Máziko-
vá, známe tváre z televízie, 
pesničkového programu, 
Silvia a  Peter Klimentovci, 
skvele hrala kapela Benefit. 
Účinkujúci sa veľmi páči-
li breznianskemu publiku, 
ktoré sa už teraz teší na ďal-
šie stretnutie v  mestskom 
dome kultúry na jednom 
z  koncertov, venovaných 
mestom. Na hodnotný ume-
lecký zážitok budú ešte dlho 
spomínať. Ako spomienku 
na pekný večer si odniesli 
ružu od primátora a niekto-
rých poslancov mestského 
zastupiteľstva. (md)

Seniori z  Denného cen-
tra Prameň prežívajú jeseň 
života plnohodnotne a s ra-
dosťou. V októbri pri príle-
žitosti Mesiaca úcty k star-
ším prijali pozvanie mesta 
na spoločenské podujatie 
v  reštaurácii mestského 
domu kultúry. Ide o tradič-
nú akciu, ktorú však na dva 
roky prerušila pandémia. 

V  októbri vyjadrujeme 
svoju úctu skôr narodeným. 
Za všetko, čo počas svojho 

aktívneho života pre mesto 
urobili, za rozdávanie lás-
ky, pokoja a radosti v kruhu 
svojich najbližších, sa senio-
rom z Prameňa v stredu 12. 
októbra na spoločenskom 
večere poďakoval primátor 
Tomáš Abel, ktorý zároveň 
predniesol slávnostný prí-
pitok. Podujatie za účasti 
prednostky mestského úra-
du Zuzany Ďurišovej, ve-
dúcej odboru starostlivosti 
o  obyvateľa Janky Lember-
kovej a deväťdesiatky senio-

rov obohatili deti, ale aj do-
spelí zo Súkromnej základ-
nej umeleckej školy Talen-
tárium Stanislavy Skladanej, 
ktorí spievali v  sprievode 
svojich učiteľov, ale aj hrali 
na hudobných nástrojoch.

Na spoločenskom pose-
dení vládla príjemná a pria-
teľská atmosféra, všetci sa 
tešili, že sa znovu stretli. Jed-
nak sa mohli porozprávať, 
ale tiež svoj elán preniesť aj 
na tanečný parket.

 (md)

Mesto pripravilo pre 
seniorov hudobný darček

Stretli sa na podujatí venovanom 
Mesiacu úcty k starším

FOTO: STANISLAV SPÁČ

FOTO: MB
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Najkrajšie veci na svete... (Dokončenie v tajničke). 
Správne riešenie krížovky zašlite na adresu Brezňan – mestské noviny, Námestie gen. M. R. Štefánika 1, 977 01 Brezno, 

alebo vhoďte do schránky vo vestibule mestského úradu do 28. októbra. Výherca získa darčekové predmety od mesta Brezno. 
Z riešiteľov minulej krížovky sme vyžrebovali Ivana Paceru z Brezna. Blahoželáme! Výhru si vyzdvihnite v redakcii. 

Autor:          
PK

Obchodný dom
ukazovacie 

zámeno
latinská skratka pokop zimná vetrovka vylupoval nech (čes.) ohmatala lutécium 

(chem.) najvyššia karta výbušná nálož zašpiní, zamaže
delikátne, 

jemne (hov.)

opracovala 
tesaním

obrúb

T4 T5                 
mesto                    

v Dánsku

jedlá huba

obchodný 
reťazec                 

T1
voltampér                  

T2
na oné miesto               

Advanced 
Binary Interface

mangán 
(chem.)

pravá ruka    
sladká žinčica

Autom. Živn. 
Nadácia          

meno 
spisovateľa 

Francea

Australian 
Education 

Union

rozprávkový 
hrdina             

kód Estónska

Ekon. oddelenie    
zatýkací rozkaz

ihličnatý strom
údolie (hov.)  

staroveká 
krajina T3 masti, mazadlá

plavidlá
kunovitá šelma    

oblok
obyvateľ Arábie     

lehota (rus.)

obec pri 
Komárne

ruské mužské 
meno              

stan (angl.)

múr                 
časť chôdze

typ ruských 
lietadiel

pracovať na 
krosnách                    

ročné obdobie

robil krotkým    
pôsobenie silou

časť nohy
severský 
škriatok      

morský cicavec

severozápad  
pokuty

Pomôcky: 
VIBORG, 

ELAO, 
WATT

biely (nem.)
Elektráreň 

Nováky      
povel pre psa

obojživelník    
výborne, dobre 

(čes.)

Trade 
Agreement Act      

napĺňam

jednotka výkonu
jednoduchá 

zbraň          
zápisník (hov.)

značka hodiniek     
piecky

dopingová látka
malý náboj    
bakalár (tit.)

tenký kovový 
výrobok    

Lesný chránený 
región

mesiac Jupitera bližšie (čes.)    
doktor (skr.)

šošovice (angl.)   
Internet 
Protocol

ruské lietadlo teba

T7 T6
čierno-biely 

vták
popremývala
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Psíčkari budú mať k dispozícii 
špeciálne zberné nádoby

Agrofilm bol o snoch, drine 
aj osobnom Evereste

ČO NÁS MÔŽE PREKVAPIŤ 
PRI TRIEDENÍ ODPADU

Papier
Kam odhodiť obaly z vajíčok a rolky 
z toaletného papiera?

Patria do triedeného zberu papiera 
aj napriek tomu, že sú celulózové 
vlákna krátke a nedajú sa ďalej 
recyklovať. Dajú sa energeticky 
zhodnotiť. Nesmú byť mastné ani 
mokré, aby neznehodnotili ostatný 
vytriedený papierový odpad.

Sklo
Zrkadlo, porcelán či keramika 
patria do skla?

Zrkadlo obsahuje kovovú vrstvu, 
vďaka ktorej sa v ňom vidíme a nedá
sa od zrkadla oddeliť, preto ho nie 
je možné recyklovať. Do triedeného 
zberu skla nepatrí ani keramika 
a porcelán.

Je potrebné plastové obaly 
pred vyhodením umývať?

Ak sú obaly jemne znečistené a neobsahujú hrubé zvyšky
potravín či kozmetiky, umývať ich nemusíte. V procese 
recyklácie dochádza k odstráneniu nečistôt. Ak sa chcete
vyhnúť zápachu, na vypláchnutie môžete použiť
úžitkovú vodu.

Treba stláčať odpad pred vyhodením?
Samozrejme, aby odpad nezaberal veľa miesta a zberové 
spoločnosti nevyvážali zbytočne vzduch. Platí to pre 
kartónové krabice, plasty aj nápojové kartóny.

www.triedime.sk      www.envipak.sk

www.vezmisi.ma

Plasty
Kam s téglikom z jogurtu?

Tégliky z jogurtov bez hrubých 
zvyškov jedla patria do plastu. 
Viečka z téglikov je potrebné oddeliť 
a vyhodiť do kovov. Aj v obciach,
v ktorých sa kovy zbierajú spolu
s plastmi, treba viečka vždy oddeliť.

Kovy
Ako vytriediť laky na vlasy, spreje 
či dezodoranty?

Kovové obaly sa triedia buď do
červených kontajnerov alebo vriec, 
alebo spoločne s plastmi či
nápojovými kartónmi. Vyhadzujte 
vždy prázdne obaly a neprepichujte 
ich. Ak sa dá, plastový vrchnák treba 
oddeliť a vytriediť do plastov.

Nápojové kartóny
Tetrapaky - obaly napr. z mlieka či 
džúsov patria do papiera?

Nepatria. Je to kompozit zložený 
z papiera, plastu a hliníka a treba 
ho triediť podľa pokynov obce 
samostatne, prípadne spolu 
s plastmi alebo kovmi.

AK SPRÁVNE TRIEDIME, SVET JE KRAJŠÍ
Majte na pamäti nasledovné pravidlá:

 Snažte sa odpad netvoriť vôbec.
 Zálohované obaly nepatria do koša, vráťte ich do predajne.
 Dodržiavajte farebnú abecedu triedenia: sklu patrí zelená, 

papieru modrá, plastom žltá, kovom červená a nápojovým 
kartónom oranžová farba.
Napovie vám aj označenie na obale:
Riaďte sa pravidlami triedenia svojej obce.

 Len vytriedený odpad sa dá zhodnotiť a recyklovať.
 Trieďte odpad, oplatí sa to. Za vytriedený odpad občan neplatí, 

jeho zber hradia výrobcovia prostredníctvom OZV ENVI - PAK.
 Obal označený patrí do triedeného zberu.

Desať kusov plastových 
košov na psie exkrementy 
rozmiestnia Technické služ-
by Brezno v priebehu dvoch 
týždňov do najviac frek-
ventovaných psíčkarskych 
zón v  meste. Špeciálne 
50-litrové nádoby s klapkou 
proti šíreniu zápachu budú 
označené príslušným pikto-
gramom a vybavené uzamy-
kateľným zásobníkom s hy-
gienickými vrecúškami na 
zber zvieracích výkalov. Sa-

mospráva tak vyšla v ústre-
ty majiteľom psov, ktorí sú 
počas venčenia povinní 
odstraňovať exkrementy 
svojich domácich miláčikov 
z  verejného priestranstva. 
Doposiaľ ich mohli vhadzo-
vať do zberných nádob na 
bežný komunálny odpad, čo 
môžu robiť aj naďalej, no po 
novom im k tejto možnosti 
pribudne ďalšia, verme že 
efektívnejšia alternatíva. 

 (eš)

Všetkým ľuďom chlieb 
a  mier. Dlhoročné motto 
medzinárodného festivalu 
Agrofilm je dnes vzhľadom 
na dianie na Ukrajine, ako 
jedného z  najväčších pro-
ducentov pšenice na svete, 
aktuálnejšie ako kedykoľvek 
predtým. Výber z festivalo-
vej ponuky mohli na veľkom 
plátne už po šiestykrát sle-
dovať aj diváci v Brezne.

Do 38. ročníka súťažnej 
prehliadky, ktorej cieľom je 
šíriť poznatky vedy, výsku-
mu, vývoja a praxe v oblasti 
poľnohospodárstva, potra-
vinárstva, výživy, ekológie, 
ale aj problematiky vidieka 
a  života jeho obyvateľov, sa 
prihlásilo 91 autorov z  24 
krajín. Organizátori pre pre-
mietanie v  breznianskej sy-
nagóge vybrali päť zaujíma-
vých snímok zo slovenskej, 
ale aj zahraničnej produkcie. 
Návštevníci festivalu okrem 
dokumentu Pavla Barabáša 
Dhaulágirí je môj Everest 

v  hlavnej úlohe s  horole-
zeckou legendou Zoltánom 
Demjánom, ktorý práve 
v extrémnych podmienkach 
dospel k zásadnému vnútor-
nému poznaniu, mohli sle-
dovať aj príbeh pastierskeho 
psa Grima, ktorý im doslo-
va pred očami vyrástol Od 
šteniatka k ochrancovi stád. 
Snímka slovenského doku-
mentaristu Jakuba Šipoša 
s názvom Sny, drina a pandé-

mia zas priniesla portrét pia-
tich mladých podnikateľov, 
ktorí žijú svoj sen a inšpirujú 
ostatných, ako konzumovať 
lokálne a  myslieť udržateľ-
ne. Divákov do tajov výroby 
zlatistého moku zasvätil aj 
belgický dokument Tajom-
stvá piva a talianska snímka 
Verím im na záver umožnila 
zamyslieť sa nad súčasnou 
spoločnosťou a  vzťahmi 
v nej. (eš)

FOTO: MB

FOTO: VW
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Brezno podľahlo Sásovej 5:1
VI. liga - 11. kolo
ŠK Sásová - FK Brezno 5:1 
(3:0), gól Brezna: Gordan, 
rozhodca: Roman Debnár, 
150 divákov.

Futbalisti Brezna utrpeli 
prvú prehru v tejto sezóne, 
keď na ihrisku v Sásovej pod-
ľahli domácemu tímu 5:1. Tri 
z piatich gólov pritom dostali 
z pokutových kopov. Pred 
zimnou sezónou ich ešte ča-
kajú tri ligové zápasy so Sel-

cami, Krupinou a Osrblím.

1. Sásová 11 7 2 2 30:12 23
2. BREZNO 10 7 2 1 34:11 23
3. Osrblie 10 6 1 3 24:14 19
4. Selce 11 5 3 3 26:23 18
5. Hliník n/Hr. 10 5 2 3 32:23 17
6. Bacúch 10 4 5 1 24:22 17
7. Priechod 10 5 2 3 23:18 17
8. Jakub 10 5 0 5 23:21 15
9. Dudince 10 4 2 4 13:13 14
10. Hrochoť 11 4 1 6 25:36 13
11. Hriňová 10 3 1 6 15:18 10
12. Dobrá Niva 11 3 1 7 19:34 10
13. Krupina 11 3 0 8 18:34 9
14. Sliač 11 0 2 9 16:43 2

FK BREZNO INFORMUJE
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Domáci krasokorčuliarsky klub 
začal novú súťažnú sezónu

Druhý októbrový víkend 
sa naplno rozbehla sloven-
ská krasokorčuliarska se-
zóna na východe republiky 
v Humennom. 

Na Humenskú korčuľku 
2022 nominovala breznian-
ska hlavná trénerka Silvia 
Končoková dve pretekárky. 
V kategórii Nádeje 7 nastúpi-
la Emily Kvačkajová, ktorá si 
v Humennom aj napriek ne-
vydarenej nízkej piruete vy-
korčuľovala svoje osobné bo-
dové maximum. V juniorskej 
kategórii interpretačného 
krasokorčuľovania nastúpila 
najstaršia a  najskúsenejšia 
pretekárka Ice Skating Team 
– Brezno Michaela Miháľová, 
ktorú pád pri druhom dvoji-
tom skoku salchow stál prvú 
priečku. Obe dievčatá obsa-
dili vo svojich kategóriách 
druhé miesta a doviezli si do-
mov strieborné medaily. 

Trénerka IST Brezno zhod-
notila preteky v Humennom 
takto: „Obe dievčatá sa celé 
leto svedomito pripravovali 
na nadchádzajúcu súťažnú 
sezónu. V  júli sme absolvo-
vali intenzívne tréningy na 
kempoch v  Krásne nad Ky-

sucou a v auguste sme denne 
trénovali na domácom ľade 
v  Brezne.  V  septembri sme 
zaradili intenzívne trénin-
gy zamerané na vycibrenie 
súťažných jázd. Aj napriek 
snahe a odhodlaniu zajazdiť 
bezchybné jazdy na súťaži 
v  Humennom sa obe prete-
kárky nevyhli chybám, ktoré 
im vytvorili bodové straty. 
Miška zaváhala pri druhom 
dvojitom salchowe, ktorému 
chýbal výjazd a  tak skončil 

pádom. Emily zradila vo svo-
jej jazde náročná nízka pirue-
ta, pri ktorej stratila rovnová-
hu a taktiež namiesto výjazdu 
ju ukončila pádom. Miška aj 
Emily sa týmito chybami pri-
pravili o prvú priečku a skon-
čili druhé. Verím a pevne dú-
fam, že ďalšími pravidelnými 
tréningami a  súťažením sa 
budeme aj naďalej zlepšo-
vať a  spomínané zaváhania, 
chyby sa nebudú opakovať.“
 (pm)

Jesenná časť priniesla breznianskym atlétom 
majstrovský titul aj kvalitné výkony

Športovci z  Atletického 
klubu Mostáreň Brezno už 
majú za sebou kompletnú 
dráhovú sezónu. V jesennej 
časti sa nachádzali hlavné 
vrcholy pre žiacke kategó-
rie, na ktorých nemohli 
breznianski atléti chýbať. 

Bronzová medaila 
z majstrovstiev

Všetko odštartovali viac-
bojárske šampionáty mlad-
ších žiakov aj starších žiakov. 
V konkurencii mladších žia-
kov zviditeľnil Brezno naj-
mä Riško Ambrozy, ktorý 
bojoval ako lev a  nakoniec 
obsadil nepopulárne štvrté 
miesto. V  konkurencii star-
ších súperov je to však vyni-
kajúce umiestnenie a prísľub 
do budúceho roku. Lepšie si 
počínala jeho sestra Domini-
ka, ktorá predviedla bojovný 
výkon v sedemboji na nitrian-
skom štadióne. Záverečný 

beh na 800 m rozhodol o po-
sune na konečné tretie miesto 
a  tešiť sa mohla z  bronzovej 
majstrovskej medaily. 

Titul v podaní 
Viktórie Hudecovej

O  týždeň neskôr nasledo-
valo ďalšie vrcholné poduja-
tie pre atlétov breznianskeho 

klubu. Oklieštená zostava 
predviedla aj v Košiciach za-
ujímavé výkony. Trojstovka 
Matúša Havaša medailu ne-
priniesla, aj keď bola na do-
sah ruky. Nedeľa Matúšovi 
taktiež nepriala, keď po ne-
šťastnej diskvalifikácii v behu 
na 300 m cez prekážky zabo-
joval s pekným časom aspoň 

na osemstovke. Majstrovská 
radosť prišla až v  skoku do 
výšky, kde Viktória Hudecová 
preletela ponad latku vo výške 
164 cm, čím vyrovnala vtedaj-
ší osobný rekord a zvíťazila.

Výborné časy aj nové 
osobné rekordy

Viktória sa víťazstvom na 
majstrovstvách Slovenska 
kvalifikovala na medzištátne 
stretnutie v Znojme, kde s vy-
lepšeným osobným rekor-
dom 167 cm obsadila tretiu 
priečku a tešila sa z ďalšieho 
medzinárodného úspechu. 
Výbornú formu pretavila aj 
na banskobystrických Hore-
hronských hrách v  atletike, 
keď sa jej znovu podarilo vy-
lepšiť osobné maximum a to 
letom ponad latku vo výške 
170 cm. Toto podujatie pri-
nieslo aj bleskové nohy Ma-
túša, ktorý sa vďaka výkonom 
7,47 s v behu na 60 m a 38,12 

s  v  behu na 300 m výrazne 
posunul na popredné priečky 
v  tohtoročných slovenských 
tabuľkách. 

Mladší žiaci neostali 
zahanbení 

Aj mladší atléti z breznian-
skeho klubu neostali v  tieni 
svojich starších kolegov. V ich 
prípade je najvyšším stupňom 
oblastná majstrovská súťaž, 
ktorá sa uskutočnila v  Ban-
skej Bystrici. Kvalitnú šesť-
desiatku tu predviedol Jean 
Pierre Haque. Druhé miesto 
a čas pod osem sekúnd je v je-
ho prípade perfektný výkon. 
V kategórii najmladších žia-
čok zvíťazila v skoku do výšky 
Lea Pôbišová, ktorá si pripí-
sala výkon 131 cm. Jesenná 
sezóna bola plná kvalitných 
výkonov a  ukázala, že tvrdá 
tréningová práca prináša vi-
diteľné zlepšenia. 

 (mm)

Viktória Hudecová prekonáva latku vo 
výške 170 cm. FOTO: TOMÁŠ NÁTHER

Druhá Emily Kvačkajová.
FOTO: ARCHÍV P. M.


